
-" Szanowna Rado

Przesytamy ponownie petycje miesz:Jl&'fM
do Pani prezydent Hanny Zdanowsk,ej, kttir~ jednak, z uwagi
lIa Uchwah; Rady Miejskiej w Lodzi Dr XIV/496/19 z dnia 18
wrzdnia 2019 roku kierujemy obecnie do Rady Miejskiej
Nasza petycja dotyczy likwidacji biblioteki przy ul. Limanowskiego
194, Ietar" to likwidacj~ wtadze miasta kryj" pod stowem "przenie-

. '" sienie"

Takie dziatanie to ewidentny przyktad' pomijania faletycznych
potrzeb mieszkancow na rzecz tworzenia fasadowych dziatan.. :.

'- W tym przypadku kontynuowana jest akcja tworzenia pokazowyeh
"1 plac6wek bibliotecznych w centrum miasta kosztem mieszkaitcow
.. osiedJi usytuowanych poza centrum.

Oburzenie wsrad mieszkanc6w, nie tyiko zabienca wywoluje fakt,
ze oszukuj~ sift w ten spos6b wszystkich pozoruj'lC rozwoj sieci
bibliotecznej adekwatnej. do potrzeb miasta.
Osobom starszym a tak.i:e innym czytelnikom z Zabienca nie pozo
stawia siQ nawet punktu bibliotecznego, ezynnego chocby kilka razy
w tygodniu, gdzie mozna by!oby wypozyczyc ksi'lzki Ii przeczytac
prasft·
Taka decyzja zadaje k!am wypowiedziom a trosee, jak'l miasto ota

,. cza osoby starsze, bo pozbawione one zostaj'l jedynego miejsca
..~' aktywnego kontaktu ze spoleczenstwem, Dla tyeh os6b odlegtosc .

do biblioteki wykraczaj(lca poza 500 metr6w jest przepasci'l nie
do przebycia.
Optymistyczne wywieszki w oknach przyszlej biblioteki na Placu
Wolnosci, sugeruj(lce mieszkancom, Ze oto w Lodzi powstaje kolej
oa nowa biblioteka S'l kpin<J, Z mieszkailc6w i chyba r6wniez z Rady
Miejskiej, k:torej zmiany w sieci t6dzkich bibliotek uzasadniano
dobrem spolecznym.

W imieniu mieszkailc6w Zabieilca . ,

. .."r··
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L6eli, dnia 12 listopada 2019 roku

Rada Miejska
Miasta Lodzi

W irnieniu mieszkailc6w Zabie6ca - czytelnik6w i gosci
Filii nr 20 Biblioteki Miejskiej w Lodzi, kt6ra miesci siy
od lat w pawilonie handlowo - uslugowym ("Swit"), przy
ul. Limanowskiego 194 zwracamy siy do Rady Miejskiej
Miasta Lodzi 0 odst~pienie od zamiaru przeniesienia tej
fili z Zabieilca do biIdynku przy Placu Wolnosci (ul. Le
gion6w 2), czyli do miejsca odleglego od dotychczasowej
siedziby 0 ponad cztery kilome'!Y.
W rezultacie, w odniesieniu do srodowiska rnieszkailc6w
Zabieilca jest to r6wnoznaczne z likwidacja jedynej bi
bliol :ki na tym terenie i r6wnoczesne uruchornienie nowej
biblioteki dla zupelnie innego srodowiska, w innej dzielni
cy miasta.
Osiedle Zabieniec byd~ce pozostalosci~ po dawnej osa
dzie olyderskiej z 1793 roku wielokrotnie tracilo swoj~

tozsamosc, ostatnio z chwil~ lItworzenia z jego znacznej
cZysci Teofilowa Przemyslowego.
W rezllitacie obecny Zabieniec to, w przyblizenill obszar
ograniczony: od Zubardzia (na poludnill) - korytem
rzeki Balutki, od obecnego Teofilowa ('na zacbodzie)
- lini~ kolejow~ LCd" Kaliska - Zgierz, od p6lnocy - ulic~

Limanowskiego a od wschodll - A1ej~ Wl6kniarzy.
W c..mtrum tcgo obszaru znajduje si~ wlasnie Filia or
20 i spelnia ona dla tej spolecznosci ogromn~ rol~ inte
gracyjn~. To tu funkcjonuje Kolo przyjaci61 Zabie6ca
i jako nieformalna grupa pracuj~ca po opiek~ Filii oraz
Fundacji KAMENA LCd", podejmuje systematyczne dzia
lania na rzecz lIpowszeclmiania historii osady. Powstala
tu popularna monografia Zabieilca udostypniana w czytel
ni. Biblioteki, odbywaj~ si~ cykliczne spotkania mieszkail
c6w, wycieczki po terenie dawqej osady. Od dw6ch lat or
ganizowane jest SWlIiTO ZAB Y, kt6re ci~szy siy coraz
wiykszym zainteresowaniem.



-Wszystkie te dzialania maja na celu pobudzenie spolecznej aktywnosci mieszkanc6w
tego obszaru. Efekty s'l juz widoczne. Przykladem moze bye przygotowywana do budzetu
obywatelskiego koncepcja utworzenia bulwaru nad Balutk'l (od mostku przy Pulaskiego do

mostku przy lubardzkiej/Turoszowskiej), ktara tylko dla tego nie zostala zgloszona, bo ad

ministratorzy naszego miasta nie wiedz'l, kto jest wlascicielem tego terenu.
Kilkuletnia praca. srodowiskowa rna bye teraz zniszczona poprzez likwidacj~ central
nego miejsca skupiaj'lcego to srodowisko?
Argumentem, ktory nam .od kitku lat podawano - mowi'lC 0 ewentualnych przenosinach bi
blioteki - byla koniecznose przeniesienia jej na nizsz'l kondygnacj~, po to, by starsi miesz
kailcy osied!a rnieli ulatwiony do niej dost~p.

Jak to si~ ma obecnie do przeniesienia jej 0 4 kilometry dalej, pozbawiaj'lc tym samym
te osoby mozliwosci wypozyczenia ksi'lzek? Odleglose od innych, najblizszych biblio
tek (Zubardzka, Teofil6w) - wielkosci okolo jednego kilometra - jest dla os6b star
szych r6wniez granicq nie do przebycia.
Jak pisz'l w swojej petycji rozgoryczeni czytelnicy, w tym samym pawilonie, na parterze S'l
wielokrotnie odnawiane i remontowane gabinety administratorow Regionu Obslugi Najem
cow or I, Zarz'ldu Lokali Miejskich.

JeSli rzeczywiScie przeniesienie biblioteki rna na celu dobro czytelnik6w, to ich zda
niern, winna bye ona przeniesiona do tych lokali, pozostawi Ij'lC I pi~tro. na biura czy
urz~dy.

Przygotowany przez mieszkailcow apel w tej sprawie adresowany zostal do Pani Prezy
dent Miasta Lodzi, poniewaz nikt nil wierzyl, ze tak drastyczne posuni~cia mog'l bye ak
ceptowane przez Radnych Miasta Lodzi reprezentllj'lcych przeciez interesy lodzkiej spo
lecznosci.

Mirno przedstawienia czytelnikorn, przez dyrekcj~ Bibliotcki, UCHWALY RADY
MIEJSKIIj:J NR XIV/496/19, z dnia 18 wrzesnia 2019, wierzyrny gl~boko, ze zamiar
Iikwidacji Filii nr 20 na Zabiencu zostanie poddany wnikliwej analizie i oddalony dla
dobra, nie tylko grupy 1300 os6b - aktywnych czytelnik6w, ale dla dobra cafej spofecz
nosci Zabienca.

W imieniu mieszkanc6~Zabicnca i czytelnik6w Filii Dr 20 BiJlioteki MieJskiej w Lodzi
wnosimy 0 odst'lpienie od zamiaru likwidacji i przeniesienia tej biblioteki winny rejon
naszcgo miasta.
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l6di, dnia 10 paidziernika 2019 roku
Mieszkaricy iabienca..

·c

Pani
Hanna Zdanowska

PREZYOENT MIASTA tOOZI

Szanowna Pani Prezydent
My, mieszkarky iabierka skupieni wok6! Filii nr 20 wyrazamy gl~bokie zaniepokojenie i zal z powodu decyzji
podejmowanych przez dyrekcj~ Wydzialu Kultury Urz~du Miasta todzi i dyrekcj~ Biblioteki Miejskiej, a dotyczClcvch
naszej Biblioteki.
Od pewnego czasu dalo si~ styszec pogloski, Ii: dla dobra czytelnik6w wszystkie biblioteki usytuowane na pi~trach

b~dC( przenoszone winne miejsce. Poj~cie "dla dobra" przekonywato nas, ie dyrekcji Biblioteki Miejskiej zaleiy
rzeczywiScie na dobru czytelnik6w i ie znajdzie odpowiednie miejsce na naszym osiedlu. Tymczasem dowiadujemy
si~, ie nasza biblioteka zostanie przenieslona n3.•• ~r6dmje.scie, co odczytujemy, jako ironiczn'l wobec nas postaw~

os6b decyduj<icych 0 takich przenosinach.
Taka decyzja to pozbawienie nas i naszych starszych wsp61mieszkanc6w • czytelnik6w dostE:Pu do ksiqiek, odebranie
jedynego miejsca, kt6re choc umiejscowione na pi~trze, dawalo moi.liwosc kontaktu z innymi ludimi. Taka decyzja
to spoteczna eutanazja os6b starszych, kt6rych na osiedlu jest coraz wi~cej.

Nie potrafimy tei zrozumiec celowosci takiej decyzji, bo odlegtosc innych bibliotek na naszym terenie jest duio
wi~ksza nii bibliotek wokel Placu Wolnosci. Nas na dodatek odgradzaj'l lnne przeszkody: urbanistyczne - jak chocby
trakcja kolejowa czy spoteczne - jak chocby toisamosc s.rodowiska najbliiszego otoczenia.

Szanowna Pani Prezydent
ad dtuiszego czasu postrzegamy dziafania dyrekcji Biblioteki Miejskiej, jako godzqce w interesy ludzi starszych,
kt6rych w naszym miescie jest przeciei coraz wi~cej. Nieobcy jest nam obrcn starszych os6b taszcz'lcych pod rami~

jeszae starszych do biblioteki, bo to jedyne miejsce, gdzie bez zamieszania i zgiefku mog'l oderwac sit: od
przyttaczajqcej atmosfery chorob i samotnosci. Ten spacer po ksi'likt:, to czasami jedyna dost~pna terapia. I to rna
bye teraz odebrane?
A przeciei: w tym samym, co nasza Biblioteka pawilonie jest wiele miejsc na parterze, gdzie mogfaby malez, si~

biblioteka. Tym bardziej, ie nastC!pilo ogromne odchudzenie ksi~gozbioru i pomieszczenia nie muszq bye tak wielkie.
Tymczasem pelno tam gabinet6w pracownik6w administracji lokalowej, kt6rzy z powodzeniem mogliby pracowae
pi~tro wyiej.
Przedstawione przez nas argumenty wyrainie swiadcz'l 0 tym, ie nie 0 dobro czytelnik6w - ludzi starszych tu
chodzi i wyraiamy obawy, ie dzis podejmowane decyzje nieodwracalnle wpfynC( na dostt:p do ksictiek i to nie tylko
ludzi starszych.

Szanowna Pani Prezydent
Jeszcze nie tak dawno, my starsi, stawalismy "Murem za Hank<t", a dzis z przykrosciq stwierdzamy, ie ta "Nasza
Hanka", poprzez swoich pracownik6w odgradza nas murem lekcewaienia i oboj~tnosci od tak potrzebnej nam
ksiqiki. Nie chee nam si~ po prostu wierzye, ie sCI to decyzje przez PaniC! Prezydent znane i akceptowane. Dlatego
liczymy, ie za Pani wstawie~nictwem sprawa likwidacji biblioteki na Zabierku b~dzie ponownie przeanalizowana.
Bardzo 0 to prosimy.

I ,,,.
Mieszkancy Zabienca



Druga novlrocuesna bibl,ioteka zna}du}e siq na ul..Narutowicza




